
Protokół Nr 5
z V Sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia 23 kwietnia 2003 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący Rady –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 1300, witając przybyłych radnych i gości.
Na stan 15 radnych obecnych było 12, w związku z tym obrady są prawomocne. 
Radni  nieobecni  –  Karol  Sikora,  Danuta  Stankowska,  Wojciech  Rogoziński. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W obradach uczestniczyli  również:  wójt  -   Bernard  Stein,  sekretarz  –  Anna 
Fabrowska, skarbnik – Barbara Olejnik, radca prawny – Andrzej Domański oraz 
sołtysi. Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
Przewodniczący powiedział,  iż protokół z ostatniej sesji  był do wglądu 

w siedzibie rady, natomiast w dniu sesji na sali obrad. 
Uwag  do  protokołu  nie  było.  Radni  jednomyślnie  przyjęli  protokół 
z poprzedniej sesji.

Punkt 3 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. Radny R. 

Śniady  zgłosił  wniosek,  aby  wyrzucić  z  porządku  obrad  punkt  dotyczący 
sprzedaży działki  w Roździnie.  Jest  to  działka na łuku drogi  i  po rozmowie 
z mieszkańcami wniosek jest taki, aby nie sprzedawać.
Przewodniczący Rady powiedział, aby zostawić ten punkt i poddać dyskusji.
O godz. 1305 przybyła radna D. Stankowska.
Za  pozostawieniem  tego  punktu  i  przyjęciem  porządku  obrad  bez  zmian 
głosowali radni jednomyślnie.

1. j.w.
2. j.w.
3. j.w.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 

2002 rok.
1. Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2002 rok.
2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy 

Kluki .
3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  działki 

stanowiącej mienie komunalne.
4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  osób  do  podpisania  aktu 

notarialnego.
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5. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
6. Interpelacje i wolne wnioski.
7. Sprawy różne.
8. Zakończenie obrad.

Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt przedstawił sprawozdanie z działań ważniejszych, wykraczających poza 
teren Gminy.

1) Zostało  podpisane  porozumienie  w  sprawie  utworzenia 
Bełchatowsko  Kleszczowskiego  Parku  Technologiczno  – 
Przemysłowego,  gdzie  udziałowcami  zostali  Kopalnia  Węgla 
Brunatnego,  Elektrownia  Bełchatów,  Miasto  Bełchatów,  Gmina 
Kleszczów, , Gmina Kluki i Politechnika Łódzka, akces zgłosiła 
również  Agencja  Rozwoju  Przemysłu  w  Warszawie.  Celem 
przystąpienia  do  tego  Parku   jest  wskazanie  możliwości 
i ewentualne pozyskanie inwestorów do zagospodarowania mienia 
komunalnego w Trząsie. Zagospodarowanie przez przedsiębiorców 
którzy kooperowaliby z Parkiem.

2) Wójt  uczestniczył   wraz  z  przewodniczącym  w  walnym 
zgromadzeniu  Związku  Komunalnego  Gmin.  Zostało 
przedstawione sprawozdanie z działalności Związku.

3) Wójt  uczestniczył  w  Konwencie  Wójtów,  Burmistrzów 
i Prezydentów.

4) Wójt  uczestniczył  w  Seminarium  zorganizowanym  przez 
Wojewodę,  mającym  na  celu  współdziałanie  samorządów  Unii 
Europejskiej i zadania, które stoją przez naszymi samorządami po 
ewentualnym wejściu do Unii.

5) Odbyło się spotkanie Komisji Rewizyjnej z wykonawcą budowy 
szkoły.

6) 2  kwietnia  nastąpiło  podsumowanie  poboru  2003,  od  miesiąca 
lutego  na  terenie  powiatu  odbywał  się  pobór  wszystkich  tych, 
którzy podlegali obowiązkowi wojskowemu.

7) 3  kwietnia  miało  miejsce  spotkanie  Zespołu  Reagowania 
Kryzysowego na terenie gminy Kluki. Wójt uczestniczył w tego 
typu  spotkaniach  również  na  szczeblu  wojewódzkim 
i powiatowym.

8) Odbyło się również spotkanie z nauczycielami i rodzicami szkoły 
podstawowej w Klukach.  Omówiono całokształt   działania wraz 
z  poinformowaniem  o  realizacji  robót  przy  nowej  szkole 
i  ewentualnym  przejściu  do  nowego  budynku  również  szkoły 
podstawowej.

9) Wójt  poinformował,  iż  zlecone  zostało  wykonanie  planu 
zagospodarowania wokół nowej szkoły.
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10) Wójt przedstawił informację na temat bezrobocia na terenie gminy 
Kluki.  Poinformował,  iż  w  ramach  publicznych  otrzymaliśmy 
5 miejsc, 3 – w ramach robót interwencyjnych oraz 1 – stażowe. 
Od poniedziałku te osoby już podjęły prace.

Ogółem  w  powiecie  bełchatowskim  zarejestrowanych  jest  11.640 
bezrobotnych,  miasto  Bełchatów  –  6402,  gmina  Bełchatów  –  856, 
gmina Drużbice – 485, Kleszczów – 309, Kluki – 463, Rusiec – 373, 
Szczerców – 856, Zelów gmina – 817, Zelów miasto-1079.
11) Odbyło  się  również  spotkanie  w  sprawie  zbiórki  odpadów 

wielkogabarytowych  oraz  selektywnej  zbiórki  odpadów.  Jest  to 
zadanie  gmin,  lecz  powiat  wspomaga  nas  w  znaczący  sposób. 
W  tym  roku  gminy  pokrywają  20%  kosztów,  pozostałą  kwotę 
pokryje  powiat.  Gminy  do  czerwca  przyszłego  roku  są 
zobowiązane do opracowania Programów Gospodarki Odpadami, 
powiaty  natomiast  do  końca  tego  roku.  Podjęto  działania,  aby 
Gminy uczestniczyły w Powiatowym Programie.

12) Wójt powiedział, iż podejmuje działania w sprawie zbycia szkoły 
w Żarze.

13) Odbyło się zebranie Zarządu Gminnego OSP. Od początku roku 
było  już  sporo  wyjazdów  do  pożarów,  niezbędny  był  remont 
samochodu  bojowego  w  Klukach,  co  pochłonęło  już  sporo 
środków.

14) Wójt  powiedział,  iż  w  dalszym  ciągu  prowadzone  są  sprawy 
związane z budową chodnika przy drodze A-8. Zostały podpisane 
już akty notarialne na przekazanie  działek gminnych.  Toczy się 
jeszcze postępowanie w sprawie podziałów dwóch działek. Jeżeli 
Generalna  Dyrekcja  Dróg  nie  porozumie  się  z  właścicielami 
zostanie wszczęte przez Starostę postępowanie wywłaszczeniowe.

15) Odbyło  się  również  spotkanie  z  powiatowym  lekarzem 
weterynarii,  na  którym  dla  wszystkich  samorządów  zostali 
przydzieleni  lekarze.  Dla  Kluk  został  przypisany  –  Wojciech 
Wartak  i  Leszek  Oczkowicz,  a  w  zastępstwie  Leszek  Malec 
i Jarosław Rogoziński.

Radna  E.  Siewiera  zadała  pytanie  dotyczące  spotkania  z  Wykonawcą 
budowy szkoły.
Wójt  powiedział,  iż  aneks  nie  został  podpisany,  ponieważ  Wykonawca 
przedstawił swoją wersję aneksu, na którą nie możemy się zgodzić.
Radna spytała również o to czy zostały przyśpieszone prace na budowie.
Wójt powiedział, iż widać postęp prac.
Radny J.  Konieczny – spytał,  czy Wójt  wystąpił  na piśmie do „Lignomatu” 
o kserokopie faktur zakupu materiałów.
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Wójt powiedział, iż rozmawiał z Wykonawcą i oni nie mają faktur dotyczących 
zakupu materiału tylko na naszą budowę. Oni mają swoje magazyny ,  gdzie 
kupują hurtem pewne rzeczy i je rozdysponowują na poszczególne budowy.
Pan Konieczny powiedział, aby przedstawili co mają.
Pan Owsik – powiedział,  iż  był  na budowie szkoły i  Wykonawca proponuje 
zamiast  okien  plastikowych  okna  własnej  produkcji,  drewniane.  Radny 
zaproponował, aby obejrzeć te okna i rozważyć taką możliwość.
Przewodniczący Rady powiedział, iż Wykonawca zwrócił się na piśmie w tej 
sprawie do Rady. Przewodniczący zaproponował,  aby rozmowę na ten temat 
przenieść do spraw różnych porządku obrad.
Pan Owsik powiedział jeszcze, iż złożył wniosek w sprawie budowy chodnika 
koło Ośrodka Zdrowia, spytał o odpowiedź.
Wójt  powiedział,  iż  Powiatowy  Zarząd  Dróg  do  budowy  tego  chodnika 
przystąpi w momencie wykonywania robót naprawkowych  swoich dróg.
Na budowę chodnika, po drugiej stronie, nie ma środków w budżecie.
Pan  Konieczny  –  powiedział,  iż  rozmawiał  z  panem  Kowalem,  w  sprawie 
budowy  odcinka  drogi  w  kierunku  bloków.  Pan  Kowal  jest  gotów  zakupić 
materiały na kwotę 7.500 zł.
Pan Kowal zwraca się również z prośbą o rozważenie możliwości udzielenia 
przez  Radę  ulg  w  podatku,  ponieważ  chce  inwestować,  wybudował  3  hale 
magazynowe i  zamierza zatrudnić około 30 kobiet. Pan Konieczny powiedział, 
iż  chciałby  w  tej  sprawie  spotkać  się  z  reprezentacją  Rady,  ewentualnie 
z Wójtem, radcą prawnym, panią Skarbnik.
Przewodniczący rady powiedział,  iż  skontaktuje  się  osobiście  z  p.  Kowalem 
i ustali termin spotkania.

Punkt 5 - Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
za 2002 rok.
Sprawozdanie przedstawiła kierownik GOPS – p. Danuta Dera, które stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.
Radny B. Trzmiel zapytał, co to jest zasiłek przystosowawczy po opuszczeniu 
zakładu karnego.
P.  D.  Dera  powiedziała  –  iż  Zakład  Karny  przesyła  wykaz  osób,  które 
opuszczają Zakład Karny i GOPS ma obowiązek przyznać taki zasiłek.
Radna  –  E.  Siewiera  –  spytała,  czy  porównując  wysokość  kwoty 
rozdysponowanej w roku 2002, w stosunku do roku 2001 jaka jest różnica.
Pani D. Dera odpowiedziała, iż w roku 2001 na zadania zlecone od Wojewody 
było więcej pieniędzy.
Więcej pytań i uwag nie było.
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Punkt  6 -  Podjęcie  uchwały  w sprawie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  
Gminy za 2002 rok.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – p. J. Konieczny odczytał protokół 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej dotyczący wizytacji budowy szkoły.
Następnie odczytał uchwałę Komisji  z 25.03.2003r. w sprawie zaopiniowania 
wykonania  budżetu  gminy  Kluki  za  2002r.  i  wystąpienia  z  wnioskiem 
o udzielenie Wójtowi absolutorium.
Następnie  Przewodniczący  Rady  odczytał  Uchwałę  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w sprawie opinii dotyczącej sprawozdania Wójta Gminy Kluki 
z wykonania budżetu za 2002 rok. Opinia była pozytywna.
Kolejna  uchwała  RIO   dotyczyła  opinii  pozytywnej  uchwały  Komisji 
Rewizyjnej.
Pytań i uwag nie było.
Radny H. Kęsy – powiedział, iż chciałby zwrócić uwagę na załącznik nr 4 do 
wykonania budżetu, dotyczący inwestycji.  W roku poprzednim na inwestycje 
wydaliśmy 1.924.000 zł,  z  czego środki  własne 433 tys.  i  kredyt  294 tys.  . 
Pozostałe środki zostały pozyskane z zewnątrz,  dzięki wójtowi. Radny życzył 
wójtowi, aby i w obecnym roku udało się pozyskać takie środki.
Wójt – W ubiegłym roku dochody zostały zrealizowane do kwoty 5.732 tys., 
wydatki – 5.681 tys. Wydatki inwestycyjne stanowiły 33,9 %.
Wójt  powiedział,  iż  inwestycja  prowadzona  jest  w  trudnym  okresie. 
W  momencie  rozpoczęcia  tej  inwestycji  zakładaliśmy  dofinansowanie 
z budżetu państwa. Obecnie jednak w budżecie państwa brak jest środków na 
inwestycje oświatowe.
Inwestycja  ta  powoduje,  że  niewiele  środków możemy przeznaczyć  na  inne 
inwestycje, a potrzeby są duże.
Wykonanie budżetu stanowi załącznik nr 4   do protokołu.
Radny J.  Gawron – zapytał  o rachunek na kanalizację  i  szambo przy szkole 
podstawowej, aby to wyjaśnić.
Przewodniczący Rady powiedział, aby tę sprawę zgłosić w sprawach różnych.
Wójt powiedział, iż kosztorys jest do wglądu. W zakres zamówienia wchodzi 
nie tylko szambo, ale również cała kanalizacja zewnętrzna.
Przewodniczący  powiedział,  iż  Komisja  otrzymała  notatkę  służbową  od 
p.  inspektora  Dawida  w  dniu  31  marca,  na  okoliczność  sprawdzenia 
kosztorysów.
Wójt  powiedział,  iż  kosztorysy  były  przedstawione  na  komisji  już  po 
weryfikacji przez inspektora nadzoru.
Jest  projekt  na  wykonanie  kanalizacji  i  komisja  rewizyjna  zapoznała  się 
z projektem i kosztorysami.
Przewodniczący  Rady  –  powiedział,  iż  sprawa  ta  nie  dotyczy  wykonania 
budżetu.
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Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  wykonania 
budżetu gminy Kluki za 2002rok.
Radni głosowali jednomyślnie.

Uchwała Nr 12/V/2003
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 kwietnia 2003 r

w  sprawie  przyjęcia  wykonania  budżetu  gminy 
Kluki za 2002 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 5   do protokołu.

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  
Kluki .

Przewodniczący  odczytał  uchwałę  RIO  ,  następnie  projekt  uchwały 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
Za udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium głosowało 13 radnych.

Uchwała Nr 13/V/2003
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 kwietnia 2003 r

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Kluki

Uchwała stanowi załącznik nr 6   do protokołu.
Wójt podziękował wszystkim radnym oraz poprosił o pomoc, aby wszystkie 

zadania udało się zrealizować.

Punkt 8 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki  
stanowiącej mienie komunalne.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  Powiedział,  iż  radny Śniady 
rozmawiał z mieszkańcami i stanowisko to przedstawił już wcześniej. Sołtys i 
mieszkańcy uważają, aby nie sprzedawać tej działki.
W wyniku dyskusji radni jednomyślnie podjęli uchwałę aby nie wyrazić zgody 
na sprzedaż działki.

Uchwała Nr 14/V/2003
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 kwietnia 2003 r

w  sprawie  sprzedaży  działki  stanowiącej  mienie 
komunalne.

Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu.

O godzinie 1430 Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę.
Po przerwie przewodniczący wznowił obrady.
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Punkt 9 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia osób do podpisania aktu  
notarialnego.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Wyjaśnił, iż poprzednia Rada 
Gminy  podjęła  uchwałę  w sprawie  zasad  sprzedaży  mieszkań  komunalnych, 
dotyczy  to  również  mieszkań  w  Agronomówce.  W  związku  z  tym,  iż  z 
wnioskiem o kupno wystąpił Wójt i w tym przypadku nie może podpisać aktu 
notarialnego  sam  z  sobą,  dlatego  rada  powinna  wyznaczyć  swoich 
przedstawicieli. Przewodniczący poprosił radcę prawnego o przedstawienie tej 
sprawy.
Radca prawny – p. Andrzej Domański wyjaśnił, iż problem powstał po ostatniej 
nowelizacji  ustawy o samorządzie gminnym, w której zlikwidowano Zarządy 
Gmin. Poprzednio było tak, iż oświadczenie woli w imieniu Gminy w sprawach 
dotyczących gospodarowania mieniem komunalnym składało dwóch członków 
Zarządu. W obecnej regulacji, w art. 46 Ust.o samorządzie gminnym organem 
wyłącznie uprawnionym do składania oświadczeń woli w imieniu Gminy jest 
Wójt. W przypadku, gdy to oświadczenie woli w imieniu Gminy ma dotyczyć 
osoby  Wójta,  który  nie  może  być  przez  to  że  pełni  taką  funkcję 
dyskryminowany przez  prawo.  W tej  sytuacji  powstała  luka prawna,  nie  ma 
orzecznictwa w tej sprawie.
Radca  zaproponował,  aby  Rada  wyznaczyła  dwóch  przedstawicieli 
reprezentujących Gminę, aby Rada Gminy wiedziała o takiej transakcji, ale aby 
taka czynność prawna nie budziła żadnych wątpliwości to Wójt powinien tym 
wyznaczonym  przez  Radę  osobom  udzielić  upoważnienia  do  zawarcia 
stosownej umowy przenoszącej własność  w formie aktu notarialnego.
Radny J. Konieczny poprosił  radcę o wyjaśnienie, co mówi ustawa odnośnie 
tego kto może nabyć mieszkanie samorządowe, jakie są kryteria do sprzedaży?
Radca powiedział, iż uchwała Rady Gminy stanowi, że dotychczasowy najemca, 
na  podstawie  ustawy  o  własności  lokali  została  podjęta  uchwała  rady 
poprzedniej  kadencji.  Rady  Gmin  na  terenie  całego  kraju  w  taki  sposób 
pozbywały się lokali mieszkalnych, które stanowią obciążenie budżetów.
Pan J. Konieczny spytał – jakie obciążenie dla Gminy taki lokal stanowi w skali 
roku?.
Radca powiedział, iż z doświadczenia wie, iż z reguły czynsz pokrywa w 30 % 
kosztów utrzymania tego lokalu.
Pan  Konieczny  powiedział,  iż  samorząd  nie  jest  firmą  charytatywną,  aby 
rozdawać za darmo.
Spytał, jaka suma wchodzi w rachubę, ponieważ radni nie wiedzą na jaką kwotę 
wycenione są mieszkania.
Przewodniczący powiedział, iż zapoznał się z szacunkami i tak: lokal nr 1 – 
19.600 zł, lokal nr 2 – 10.075 zł, lokal nr 3 – 16.170 zł, lokal nr 4 – 16.849 zł.
Radny J. Konieczny spytał na jaką sumę został sporządzony akt notarialny.
Wójt wyjaśnił, iż żaden akt nie został sporządzony.
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Radna  E.  Siewiera  spytała,  czy  podane  przez  Przewodniczącego  kwoty 
obejmują bonifikaty?
Przewodniczący wyjaśnił, iż podał wartość mieszkań.
Wójt – Koszty utrzymania lokalu są takie ile się w nim robi. Jeżeli nic się nie 
robi to koszty wynikają tylko z wywozu szamba, ewentualnie śmietnika. Jeżeli 
nie chce dopuścić się do dewastacji  i w ten lokal łoży się jakieś pieniądze to te 
koszty są inne. Okoliczne Gminy wyzbyły się tych mieszkań.
Pan Konieczny spytał o wysokość czynszu.
Wójt  powiedział,  iż w przypadku jego mieszkania czynsz wynosi ok. 130 zł 
miesięcznie.
Radny M. Owsik powiedział, iż rada uważa iż Gmina jest biedna i nie można 
stosować tak wysokich ulg.
Radca  przypomniał,  iż  przedmiotem rozstrzygnięcia  jest  czy Rada wyznacza 
dwie  osoby.  Jeżeli  radni  chcą  zmienić  zasady  sprzedaży,  to  trzeba  zmienić 
uchwałę, która już została podjęta.
Pan Konieczny powiedział, iż ważna jest cena.
Pan M. Owsik również był zdania, aby bonifikata nie była tak duża.
Przewodniczący  Rady  powiedział,  iż  taka  gospodarka  mieszkaniowa  jest 
stosowana wszędzie. Gminy i nie tylko Gminy pozbywają się mieszkań, taki jest 
trend. Rada chce,  aby podejmować nowe inwestycje, a  tymczasem będziemy 
inwestować w Agranomówkę.
W wyniku dyskusji  poddano pod głosowanie wniosek o odrzucenie  projektu 
uchwały.
Za odrzuceniem głosowało 5 radnych, 7 wstrzymało się od głosu.
Radni  zgłosili  wniosek,  aby  przygotować  nowe  zasady  sprzedaży  mieszkań, 
w szczególności dotyczący wysokości % bonifikaty.

Punkt 11 i 12- Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Przewodniczący odczytał pisma, które wpłynęły do Rady w okresie między 

sesjami.
1) Pismo z Łódzkiego Centrum Pomocy Bliźniemu z prośbą o przekazanie 

obiektu po byłej Szkole w Żarze na Ośrodek Wsparcia dla Bezdomnych 
i Samotnych Matek – załącznik nr 8  do protokołu.

Radny Cz. Siewiera – powiedział, iż w takiej sprawie trzeba przeprowadzić 
zebranie z mieszkańcami.
W  wyniku  dyskusji  podjęto  decyzję,  aby  odpowiedzieć,  iż  Gmina  chce 
przekazać obiekt, ale na działalność gospodarczą.
Radny  Konieczny  –  spytał  czy  obiekt  jest  zabezpieczony  zgodnie  ze 
złożonym wnioskiem na poprzedniej sesji.
Wójt  odpowiedział,  iż  jeszcze  nie,  ponieważ  dopiero  od  poniedziałku  są 
zatrudnieni  bezrobotni.  Obecnie  kopią  rów w kierunku Żaru,  w następnej 
kolejności  zajmą  się  zabezpieczeniem  tego  budynku  oraz  uprzątnięciem 
wokół.
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2) Pismo Wicewojewody Łódzkiego w sprawie repatriacji –  załącznik nr 9  
do protokołu.

3) Sprawozdanie  z  działalności  powiatowego  rzecznika  konsumentów  za 
2002r. – załącznik nr 10  do protokołu.

4) Pismo  od  mieszkańców  Kaszewic  w  sprawie  budowy  drogi  (koło 
mleczarni) – załącznik nr11    do protokołu.

5) Pismo Wykonawcy budowy szkoły – „Lignomat” – w sprawie zamiany 
okien plastikowych na drewniane.
Radni w wyniku dyskusji nie wyrazili zgody na zamianę.

Radna  E.  Siewiera  –  zgłosiła  wniosek  o  uzupełnienie  znaków  drogowych 
w Kaszewicach.
Wójt  powiedział,  iż  w  tygodniu  przedświątecznym  był  dokonany  przegląd 
wszystkich  dróg  powiatowych,  jak  i  gminnych  przez  specjalną  komisję 
powiatową.
Radny  J.  Gawron  –  zgłosił  wniosek  o  umieszczenie  w  Strzyżewicach,  koło 
sklepu znaku z ograniczeniem prędkości i nacisku na oś.
Radny J. Konieczny – spytał, w jakim terminie zostaną zlikwidowane kałuże 
koło pani Frankowskiej, w kierunku p. Gębarowskiego.
Wójt – zadanie, jako położenie nawierzchni nie jest ujęte w budżecie, może to 
polegać tylko na wyrównaniu tych zagłębień, ale dopiero gdy w Zdzieszulicach 
zaczną produkować asfalt. Wójt powiedział, iż mamy porozumienie z PZD, że 
my kupimy asfalt oni zapewnią nam transport i położenie.
Pan Konieczny zaproponował, aby wyciąć kawałek asfaltu i włożyć kratownicę.
P. Konieczny spytał również kiedy będzie robiona droga, do której p. Kowal 
dołoży 7.500 zł na materiały.
Wójt – odpowiedział, iż p. Kowal miał skontaktować się jeszcze przed świętami, 
do obecnej chwili tego nie zrobił. Jak się pokaże zostanie podpisane stosowne 
porozumienie,  w  sprawie  finansowania.  Wówczas  można  odpowiedzieć  na 
pytanie radnego, w jakim terminie będzie robiona droga.
P. Konieczny powiedział, iż zaraanżuje takie spotkanie.
P.  Kęsy powiedział,  aby przygotować uproszczony kosztorys na ten odcinek, 
aby było wiadomo jaki będzie koszt.
Radny Konieczny zgłosił wniosek w sprawie drogi w Imielni.
Wójt  odpowiedział,  iż  równiarka  na  drodze  w  Imielni  zrobiłaby  więcej  zła. 
Rozpoczęto już wożenie tłucznia, między innymi na drogę w Imielni.
Sołtys ze wsi Imielnia, p. Stanisławska zgłosiał, aby tłuczniem nawieźć również 
drogę w kierunku Ciszy.
Pan Konieczny – przypomniał o wniosku w sprawie powiadamiania sołtysów 
i radnych o terminie przywiezienia tłucznia, czy równiarki.
Następnie radny poruszył sprawę ceny wody oraz przejęcia wodociągów. Woda 
miała nie zdrożeć, a zdrożała.
Wójt powiedział, iż została podjęta decyzja o przystąpieniu do komunalizacji 
sieci  wodociągowej  wraz  z  przyłączami.  Ze  względu  na  to,  że  nie  jest 
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uregulowany  stan  prawny  działek,  na  których  posadowione  są  ujęcia 
wodociągowe  sprawa  się  przedłuża.  Wojewoda  wyznaczył  nowy   termin 
załatwienia sprawy.
Zgłosił wniosek, aby do końca maja zrobić wstępną kalkulację, gdyby Urząd 
przejął wodociągi.
Wójt powiedział, iż z sondażu przeprowadzonego w gminach sąsiednich, które 
byłyby skłonne podać wodę wynika, że Bełchatów podałby wodę za 2 zł, ale 
z  ich  ujęć,  Szczerców za  1,60  zł,  z  tym że  wójt  Szczercowa powiedział,  iż 
Gmina  dokłada  do  wody  300  tys.  zł  rocznie,  też  z  ich  ujęć,  ale  wtedy  co 
z naszymi ujęciami.
Radny  J.  Gawron  –  poprosił  o  wyjaśnienie  przez  radcę  prawnego  sprawy 
zatrudnienia na ½ etatu.
Radca wyjaśnił, iż zawód radcy prawnego regulowany jest odrębną ustawą – 
o radcach prawnych, w której określone są m.in. zasady pracy w tym zawodzie. 
Zgodnie z jej zapisami praca radcy prawnego polega na świadczeniu pracy nie 
tylko w miejscu, gdzie ma zawarty stosunek pracy, ale również w sądach, do 
czasu pracy wliczony jest również czas przygotowania się do pracy.
Zgodnie z tą ustawą czas pracy radcy prawnego zatrudnionego na podstawie 
umowy o pracę może wynosić nie dłużej niż 2/5 czasu pracy obowiązującego 
u pracodawcy. W urzędzie tygodniowy czas pracy wynosi 5 dni, to czas radcy 
prawnego,  gdyby  był  zatrudniony  na  pełny  etat  wynosi  2  dni,  na  pół  etatu 
1 dzień.
Radca wyjaśnił  również dlaczego nie udziela  porad prawnych osobom, które 
przychodzą do urzędu.
Radny J. Dymiński – zwrócił się do radcy prawnego o zapoznanie się ze sprawą 
SKR i poprosił o pomoc w uregulowaniu spraw własnościowych.
Radny  Konieczny  poruszył  również  sprawę  Lecznicy  Weterynaryjnej. 
Powiedział,  że  jest  osoba,  która  chętnie  przyszłaby,  tylko  chce  wiedzieć  na 
jakich warunkach.
Wójt odpowiedział, iż jeżeli jest zainteresowany, niech pojawi się osobiście.
Wójt powiedział, iż wpłynął wniosek w sprawie kupna Lecznicy.  Na następną 
sesję zostanie przedstawiony projekt uchwały.
Radny Śniady spytał o przewozy.
Wójt  –  powiedział  że  podejmowane  są  działania  przez  prywatnych 
przewoźników, być może w najbliższym czasie sprawa się rozwiąże.
Pani sołtys z Ciszy zwróciła się z prośbą o pomoc osobom, którym spaliły się 
lasy.
Następnie głos zabrał p. Kwiatkowski – mieszkaniec Kluk.
Więcej uwag i pytań nie było.
O godz. 1630 Przewodniczący podziękował za przybycie i zakończył obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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